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BEURS EN NIEUWSBERICHTEN 

DEBROT WEDEROM BELICHT 
IN DEBROTLEZING 

WILLEMSTAD = Zondagmorgen vond in de aula de eerste Debrot 
lezing van dit jaar plaats, die ditmaal verzorgd werd door Prof. Dr. 
J.J. Oversteegen Debrotkenner (het vorig jaar gehouden Debrotsym- 
posium heeft hij mede gestalte gegeven met zijn voordrachten), 
die meewerkt aan de verschijning van het Verzameld Werk van 
Debrot, Waarvan geen zes, maar zeven delen zullen verschijnen, en 

die biograaf over Debrot is. De heer Oversteegen zal bovendien een 
serie van zes voordrachten houden over Cola Debrot, waarvan de eer- 
ste vandaag gehouden zal worden, de volgende a.s. donderdag en zo 
elke dinsdag en donderdagmiddag, van 16.00 tot 18.00 uur. De colle- 
es zijn vrij toegankelijk. 

In zijn voordracht van 
zondagmorgen schetste pro- 
fessor Oversteegen in vogel- 
vlucht de literaire contacten 

die Debrot kreeg na zijn 
aankomst in Holland op 
veertienjarige leeftijd: wat 
de literaire theorieën waren 
van die schrijvers, en wat 
zijn eigen (Debrots) opvat- 
tingen daarover waren. Met 
andere woorden: hoe De- 
brot te plaatsen tussen de 
katholiek Jan Engelman en 
de metafysische opvattingen 
van Nijhoff enerzijds, en de 
daaraan tegengestelde me- 
ningen van ter Braak en Du 

Perron anderzijds. 
Debrot vond dat een 
hrijver de wereld niet van- 

uit één standpunt moest be- 
naderen, maar vanuit een 
kaleidoscopische visie, zo- 
dat in het werk die verschil- 
lende uitgangspunten elkaar 
bevestigen en versterken 
Dat is door anderen niet 
altijd begrepen, men ver: 
weet hem wel eens “de 
kool en de geit te willen 

sparen”. Professor Overstee- 
gen verklaarde echter dat 
Debrot een authentieke, ei- 
gen positie innam tussen 
schrijvers als Nijhoff, ter 
Braak, Marsman en Du 

Perruu. 
Debrets eerste contacten 

ontstonden vooral met beel- 
dende kunstenaars als Pyke 
Koch, Charles Eyck en 
Carel Willink. 
Bewonderaar was hij van 
o.a. Guido Gezelle, Willem 

we 

Kloos, Henriëtte Roland 

Holst en Martinus Nijhoff, 

Met de laatste raakte hij 

bevriend tussen 1934 en 

1937. k 

Nijhoffs opvatting dat de 

dichter alleen een klerk is 

die opschrijft wat hem door 

de taal wordt aangereikt, 

kon Debrot niet volledig de- 

len, vooral niet omdat hij er 

het gevaar in zag dat de ont- 

persoonlijkingsstelling van 

Nijhoff (de dichter als 

maker van een Perzisch 

kleedje — die maker is na 

het weven óók in het niets 

opgelost) het risico inhield 

van een volledig metafysi- 

sche positie. In Debrots 

ogen betekende dat, dat de 

chaos (die de realiteit is) zo 

WIJLEN COLA DEBROT 
ontweken wordt. 

Halverwege de jaren der- 
tig is Debrot bevriend met 
verschillende schrijvers en 
dichters. Ter Braak, Du 
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Perron, van Vriesland, Mars- 
man, Engelman -- de Groten 

van die tijd. Hij maakte zijn 
literaire entree in het tijd- 
schrift Forum, waarin later 
ook Vestdijk zal publiceren. 
Forum is vooral een ter 
Braak-Du Perronplad, waar- 
in de grondtoon was: “Lite- 
ratuur vóór alles als vitale 
uiting.’ irri ted dn 

En hoewel Debrot het daar- 
mee zeker eens was, zag hij 
in die stellingname ook.het 
risico van het optreden van 
verstarring op den duur. 

Professor Oversteegen 
ging vervolgens nader in'op 
Debrots persoonlijke relatie 
met Du Perron, die Boe 
„ooit het voorstel dee: sa- 
men een boek te schr en 
over hun beider “‘zouwe'' 
herinneringen. Du Perron 
had zelfs al een titel be- 
dacht: _Zandbaai-Slagbaai. 
Debrot, die inmiddels medi- 
cijnen studeerde, was aan 
Bewolkt Bestaan begonnen 
en Zandbaai-Slagbaai bleef 
een onuitgevoerd plan. Ook 
de persoonlijke relatie tus- 
sen Debrot en Vestdijk 
kwam, gelardeerd met anek- 

dotes, aan bod. De hele le- 

zing werd trouwens voor- 
zien van de nodige anekdo- 
tes, zoals bijvoorbeeld die 

over W.F. Herman als ‘‘assis- 
tent’ van de arts Debrot. 
En dat was waarschijnlijk 
mede waarvoor de, in het 
licht van een Debcotlezing, 
vele toehoorders vooral 
waren gekomen: Debrot 

niet alleen temidden van 
literaire theorieën, maar 
met name als mens tussen 

andere schrijvers. Met in- 
stemming zullen veel van de 
toehoorders ‘het beeld dat 
zijzelf van Debrot hebben 
gevestigd hebben gekregen. 
Een beeld dat misschien nog 
het duidelijkst tot uiting 
komt in Oversteegens for- 

mulering over Debrots intre- 
de in Criterium (1940), 
waarin hij vaststelt’ dat 
hetgeen waar Debrot over 

spreekt, het punt is waarop 
literatuur en filosofie elkaar 
raken.’ 

Marjo Nederlof, 

Volkskrant 
apt) 

ERIC CALMES 
Contrabassist Calmes 
krijgt Podiumprijs 

Van onze verslaggever 

AMSTERDAM — De Podiumprijs, 

een aanmoedigingsprijs van de Stich- 

ting Jazz en Geimproviseerde Muziek 

in Nederland, is toegekend aan de 31- 

jarige contrabassist en basgitarist Eric 

Calmes. Calmes krijgt de prijs van 3000 

gulden voor zijn grote techniek, zijn 

kwaliteiten als componist en zijn open- 

heid voor uiteenlopende stromingen in 

de geimproviseerde muziek. | 

Calmes werd geboren in Curacao en | 

kwam in 1975 naar Nederland. Hij | 

maakt deel uit van de formatie Future | 

Shock, het kwartet van tenorist Dick de 

Graaf en het salsa-orkest van Ruben 

Salas. í 
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Programma van 
Filmliga Aruba 
ORANJESTAD — Het is de 

Filmliga Aruba toch nog gelukt 
om voor het komende halfjaar de 
film- voorstellingen in het Cas di 
Cultura te doen plaatsvinden. 
Op zondag 1 februari, halfnegen, 
worden drie korte films ver- 
toond. Dit zijn: «Duizend 
Zielen», «Mijn zuster de 
negerin» en «No Fun». Het voor- 
lopige programma voor het 
eerste halfjaar 1987 ziet er ver- 
der als volgt uit: «Joao en het 
mes», «Exit 7», «LesIntrus», «La 
viuda Montiel» en «Année 
Sainté». 

AMIGOE 

Radio Hollands 
Kwartier ook 
via Radio Saba 

PHILIPSBURG — De 
stichting Radio Hollands Kwar- 
tier die iedere maandagavond 
een programma uitzendt van 
achttotelf uur viahet Sint Maar- 
tense radiostation PJD 2 heeft 
ook een dagelijks programma 
via Radio Saba PJF 1. Het prog- 
ramma wordt steeds uitgezon- 
den van vijf tot zes 's middags. 
Elke zaterdag is er een uitzen- 
ding van twaalf tot één, en’ zon- 
dags van elf tot twaalf uur in de 
voormiddag. De verschillende 
onderwerpen die in de loop van 
de week aan bod komen zijn 
achtereenvolgens: De medische 
rubriek Op uw gezondheid, Info, 
korte informatie over activitei- 
ten op St Maarten. Keep in 
touch, Nederlandse popmuziek; 
achtergrond- nieuws van Radio 
Wereld Omroep; Nederlands 
achtergrond- nieuws met mu- 
ziek; persoonlijke interviews 
met muziek en Nieuws in re- 
view. 

BEURS EN NIEUWSBERICHTEN 

DRS. P.H.J. VAN BUEREN 

NIEUWE DIREKTEUR 
STICUSA BEZOEKT BONAIRE 

KRALENDIJK 
teur van STICUSA (Stichting voor 

werking) te Amsterdam drs. 

„Dezer dagen heeft de nieuwe direk- 

Culturele Samen- 

H.P.J. van Bueren een werk- 

bezoek gebracht aan Bonaire. De heer van Bueren is sedert 

1961 aan Sticusa verbonden als adjunctdirekteur en heeft 

per 1 oktober 

direkteur van de Stichting. 

Op Bonaire heeft de heer 

van Bueren een bezoek ge- 

bracht aan Gedeputeerde 

Franklin Crestian. 

Voorts heeft hij het Wa- 

shington /Slagbaai-park be- 

zocht en overleg gepleegd 

over wetenschappelijk “on- 

derzoek op natuurweten- 

schappelijk terrein. 

In Kralendijk kon hij 

kennismaken met de ballet 

lessen gegeven door mw. 

Helma Bakhuis en in Rin- 

con heeft hij enkele muziek- 

lessen meegemaakt van mw. 

Elene Bizzarinni. 

Uiteraard werd overleg 

gepleegd met het dagelijks 

bestuur van het Cultureel 

Centrum Bonaire (CCB) Bij 

die gelegenheid werden vi- 

deo-opnamen gedraaid van 

het optreden eind vorig jaar 

van het Orkesta ‘di Gitara 

vorig jaar wijlen de heer M.D. Thijs in 

verband met zijn voorgenomen pensionering opgevolgd als . 

onder leiding van de mu- 

ziekpedaoog Rudi Bedacht - 

in het Jeugdhuis Jong 
Bonaire te Kralendijk; van 
de ballet-uitvoering in het 
buurthuis te Rincon en van 

een optreden van het Koor 

“Canta Orkidia’” (van Rin- 
con) onder leiding van 
mw. Benita Belentien in 
Kralendijk. 

Ook een bezoek aan de 
bibliotheek in het com- 
plex van het Cultureel 
Centrum Bonaire stond 
op het programma. 

Tijdens dit bezoek was 
er gelegenheid van gedach- 
ten te wisselen over de 
overdracht van de door Sti- 
CUSA in het verleden gege- 
ven ontwikkelingshulp op 
cultureel terrein aan daar- 

toe aangewezen Antillaanse 
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instanties met name OKS- 

NA. 

In een gefaseerde over- 

dracht van vijf jaar zal Sti- 
cusa namelijk een twintig- 
tal aktiviteiten op het ter- 
rein van ontwikkelingshulp 
uit de Sticusa-begroting 
overdragen aan OKSNA (- 
(het Overlegorgaan voor 
Kulturele Samenwerking 
Nederlandse Antillen), zo- 
dat het werkbezoek van de: 
nieuwe direkteur mede ten 
doel had, afspraken te ma- 
ken inzake de structurering 

van bedoelde overdracht en 

over de bestemming die de 

over te hevelen bedragen tot 

nu toe binnen de Sticusa- 

begroting hadden , welke 

bestemming de eerstkomen- 

de jaren door OKSNA zal 

worden gerespecteerd. 

Na 1989 zal het werk van 
Sticusa zich beperken tot 
aktiviteiten op het terrein 
van culturele samenwerking 
in engere zin, met name 
culturele uitwisseling. 
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Conclusie seminar 

Automatisering bibliotheek 
is hoogst noodzakelijk 
WILLEMSTAD — "Het is 

noodzakelijk dat de biblio- 
theken op de Nederlandse 
Antillen geautomatiseerd 
worden, ook al zal dit ingrij- 
pende veranderingen met 
zich mee brengen voor bij- 
voorbeeld het personeel en 
vereist dit een behoorlijke in- 
vestering. Wil de Openbare 
Bibliotheek echter de functie 
van Nationale Bibliotheek 
krijgen is automatisering een 
eerste vereiste. 

Dat was gisteravond de alge- 
mene conclusie van alle sprekers 
op het seminar ”Bibliotheek- au- 
tomatisering en informatie- ver- 
zorging’”’ dat door de Universiteit 
van de Nederlandse Antillen 
wordt georganiseerd met het oog 
op de plannen om de universi- 
teits- bibliotheek te automatise- 
ring. Voor deze plannen zijn een 
aantal gasten uit Nederland 
overgekomen, waarvan een deel 
gisteravond reeds het woord 
voerde. Zosprak de directeur van 
de Koninklijke Bibliotheek Den 
Haag, de heer van Heyst en de di- 
recteur van de Dienst Openbare 
Bibliotheek Den Haag, de heer 
Renes. Verder waren mevrouw 
Ans Koolen, Jan Welmer en Rose 

Marie. de Paula gastsprekers 
over de bibliotheken op respec- 
tievelijk Sint Maarten, Árubaen 
Curacao en voerde ir Roy Evers, 
dekaan van de Faculteit der So- 
ciale en Economische We- 
tenschappen eveneens het 
woord. 

Hei was de aninister van On- 
‘derwijs en Cultuur, Linda Bade- 
jo- Richardson, die gisteravond 
het seminar, dat vanavond 
wordt voortgezet, officieel open- 
de. Zij erkende van het onder- 
werp “"automatisering” op zich 
nietsafte weten maar noemde de 
rol van de Bibliotheek van groot 
belang voor de ontwikkeling van 
een land. "Informatie is macht”, 
aldus de minister die verklaarde 
dat de UNESCO steun heeft toe- 
gezegd bij de opzet van een Cari- 
bisch Informatie- centrum op de 
Nederlandse Antillen. Daarbij is 
het dan wel noodzakelijk, aldus 
de minister, dat wordt samenge- 
werkt met andere landen in de 
regio. 

Om een betere service te verle- 
nen aan het publiek is automa- 
tisering een noodzaak, dat bleek 
gisteravond overduidelijk uit 
vrijwel alle voordrachten. Dat 
dit geen eenvoudige taak is, was 
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In Orange Bay 

IN JULI TESTOPGRAVINGEN 

SCHEEPSWRAKKEN STATIUS 

WILLEMSTAD … Vertegen- 
woordigers van de National 
Geografic Society zullen 
binnenkort, met behulp van 
een onderwaterrobot, video- 
opnamen gaan maken van de 
bodem van de Oranjebaai 
op Sint Eustatius. Met so- 
nor-apparatuur zullen opna- 
men gemaakt worden van 
scheepswrakken in de baai. 
In juni en juli aanstaande 
zal overigens begonnen wor- 
den met testopgravingen 
van enkele scheepswrakken. 
Hierbij zal gebruik gemaakt 
worden van een “'airlift”, 

een soort zandzuiger. 

terarcheologie. 

Dit blijkt uit een persbe- 
richt dat opgesteld werd 
naar aanleiding van de deel- 
name van dr. Wil Nagelker- 
ken van het Archeologisch/ 
Antropologisch Instituut 
van de Nederlandse Antil- 
len, aan de jaarlijkse confe- 
rentie van de Society for 
Historical Archeology 
(SHA) in Savannah, Geor- 
gia. Centrale thema van 
de conferentie was 
historische- en _onderwa- 

Naast de 

SHA heeft ook de Confe- 
rence Underwater Archeolo- 
gy zijn medewerking aan 
de organisatie van de con- 
ferentie verleend. 

eveneens duidelijk, al is het al- 
leen al om de personele gevolgen 
van de invoer van computers. 
Verandering wekt immers 
weerstand op, zo stelde ook drs 
Roy Evers die dit illustreerde 
met het verzoek aan de zaal om 
allen een plaats naar rechts op te 
schuiven. Dat zou veel te- 
genstand opwekken, zo conclu- 
deerde hij: “bij automatisering 
worden de personen eerst vertéld 
dat zij een plaats naar rechts 
moeten schuiven om vervolgens 
tot de ontdekking te komen dat 
men twee plaatsen naar links 
had moeten schuiven.” 

Ook directrice Rose Marie de 
Paula van de Openbare Biblio- 
theek op Curacao concludeerde 
dat autemetisering onontbeer- 
lijk is: in de laatste 15 jaar is de 
openbare bibliotheek sterk geg- 
roeid en met de ingebruikne- 

ming van het nieuwe gebouw zal 
deze groei explosief toenemen”, 

“zo vermoedt zij. Terwijl automa- 
tisering van de administratieve 
handelingen dan noodzakelijk 
wordt, maakt automatisering 
informatie- verwerving door 
participatie aan geautomati- 
geerde informatie- netwerken 
mogelijk waardoor snellere en 

Op de conferentie waren 
zo'n 800 archeologen, uit 
vooral de V,S,, aanwezig. 
Onder hen bevond zich de 
marien = bioloog Robert 
Marx van de Phoenican 
Exploration, die een lezing 
gaf over de Manila Galleons, 
de grootse schepen die de 
Spanjaarden gebruikt 
hebben voor met name de 
route Acapulco- Manila, 
Marx houdt zich op Ma- 
nila thans bezig met de 
reconstructie van dit type 
schip, waarmee hij in 1992, 
het 500ste herdenkingsjaar 
van Columbus, van Manila 
naar Acapulco of omge- 
keerd hoopt te zeilen. 

Dr Nagelkerken, die het 
Archeologisch/Antropolo- 
gisch Instituut van de Ne- 
derlandse Antillen (AAINA) 
bij de conferentie heeft 
vertegenwoordigd, heeft in 
Georgia een lezing gehou- 
den over de “ceramics of 

doelgerichter kwalitatieve en 
kwantitatieve informatie ver- 
kregen kan worden. Daarnaast 
stimuleert automatisering een 
betere georganiseerd overleg op 
zowel lokaal, intereilandelijk, 
regionaal en internationaal ge- 
bied ten aanzien van afspraken 
over aanschafbeleid, interbiblio- 
thecair leenverkeer en 
dienstverlening, aldus Rose Ma- 
rie de Paula. Roy Evers, die gis- 
teravond de laatste spreker was, 
eindigde zijn betoog zeer 
krachtig: binnen de commissie 
die zich buigt over de mogelijk- 
heden van automatisering is 
men het er overeens dat er snel 
gehandeld moet worden en niet 
verzeild moet geraken in eeuwig 
durende analyses en studies: 
“wij hebben genoeg gepraat, het 
isnu tijd voor actie”, aldus Evers. 
Vanavond zal het seminar 

worden voortgezet met voor- 
drachten van drs Steenbakkers, 
wnd Bibliothecaris van de Uni- 
versiteits- bibliotheek Utrecht, 
drs Criens die zal praten over 
“Het Antillana- project” en de 
heer van der Starre die het zal 
hebben over "Concretisering 
van de bibliotheek- automatise- 
ring op de Nederlandse Antil- 
len”. Vanavond is er tevens een 
discussie aan het seminar ver- 
bonden. 

Orange Bay” in Sint Eusta- 
tius. Dr Nagelkerken doet 
al vele jaren archeologisch 
onderzoek in de Oranjebaai, 
in samenwerking met de 
College of William and Ma- 
ry, waaraan hij sinds 1985 
als professor in antropo- 
logie verbonden is. Het 
keramiek-onderzoek zal dit 
jaar overigens zowel in pu- 
blicaties van het AAINA als 
in de Verenigde Staten ver- 
schijnen, aldus een persbe- 
richt, 5 

Daarin wordt ook mel- 
ding geraakt van verder- 
gaande onderzoeken die dit 
jaar in de Oranjebaai zul- 
len volgen, waaronder test- 
opgravingen van scheeps- 
wrakken. De reis van dr Na- 
gelkerken is mogelijk ge- 
maakt door financiële steun 
van de Sticusa en de re- 
gering van de Nederlandse 
Antillen. 

S 
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__MORGEN UITREIKING PLAQUETTES 

Stadgenoten: uw eigen 

belangen staan op het spel 
WILLEMSTAD - Het bestuur van de Stichting Monumentenzorg 
heeft besloten morgen aan zeven stadgenoten een plaquette ‘Tua 
Res Agitur’ (uw eigen belangen staan op het spel) uit te reiken. 

De personen die deze blijk 
van waardering krijgen voor 
het gerestaureerde pand dat 
zij bewonen of in gebruik 
hebben, met de bijbehoren- 
de huizen zijn: Radiozend- 
station Z-86 in de Breede- 
straat van Otrabanda, radio- 
directeur Orlando Cuales, 
Landhuis Koningsplein, C. 
J.T. Römer, Landhuis 
Groot Davelaar, J. Wielinga, 
Stadhuis Scharlooweg 1830, 
Zelma M. Curiel, Stadshuis 
Pietermaai 23, E. Zielinsky, 
Stadshuis Pietermaai 154, 

T. Lansberg en Landhuis 
Daniel, C. Ph. Booster. 

Burgerzin 
Met enige plechtigheid zal 
het bestuur van de Stichting 
Monumentenzorg de uitrei- 

king morgen doen plaatsvin- 
den in het Landhuis Zee- 
landia. Zo maakt de direc- 
teur AJ.A. Schoevers be- 
kend via een brief aan de re- 
daktie van Beurs- en Nieuws- 
berichten. 
De Stichting Monumenten- 
zorg Curagao heeft deze pla- 
quette aangeboden als blijk 
van waardering voor initia- 
tief en burgerzin, die dit 
bouwwerk voor onze ge- 
meenschap behielden. 
Het postadres van die stich- 
ting is: Consciëntiesteeg 1 
in Otrabanda. 

Culturele 

samenwerking 

‘Zoals vroeger wel is gezegd, 
de keuze tussen het ver- 
lengen van een startbaan 
enerzijds of het restaureren 

van een historisch monu- 
ment dan wel de bouw van 
een buurthuis anderzijds, 
valt in die omstandigheden 
vaak uit ten gunste van de 
startbaan. Het pijnlijke 
daarbij is echter dat restau- 
ratie van het historisch mo- 
nument naar een periode 

wordt opgeschoven waarbij 
restauratie niet meer moge- 
lijk is, dan wel de vorming 
en scholing van jongeren pas 
kan worden overwogen als 
hun problematiek volstrekt 
geen andere keuze meer mo- 
gelijk maakt.’ Zo zou de 
laatste voorzitter dr. G.H. 
Veringa van de Adviesraad 
voor culturele samenwer- 
king tussen de landen van 
het koninkrijk hebben uit- 
gesproken tijdens zijn toe- 
spraak bij de afscheidsmaal- 
tijd die door de Nederlandse 
regering werdaangeboden op 
18 december 1985 in hotel 
‘des Indes’. De Adviesraad 
voor culturele samenwer- 

king tussen de landen van 
het koninkrijk heeft be- 
staan van 1961 tot 1 janua- 
ri van vorig jaar.. Hiervoor 
in de plaats is onder ande- 
ren in 1984 een Overlegor- 
gaan Kulturele Samenwer- 
king Nederlandse Antillen 
(Oksna) in het leven geroe- 

pen, waarin de gedeputeer- 
den van culturele zaken van 

elk der eilanden zitting 
hebben en de minister van 
cultuur als voorzitter. 

Historisch besef 

De Culturele ° Adviesraad 
heeft in die jaren minstens 
vijf keer een advies uitge- 

bracht om aandacht te 
schenken aan monumenten- 

zorg. Zo vroeg de Advies- 
raad in de periode 1961/ 
1967 aandacht voor de mo- 

numentenzorg in de Neder: 
landse Antillen en samen- 
‘stellen van een monumen- 
tenbeschrijving voor de an- 
dere eilanden van de Neder- 

landse Antillen, zoals dit 
voor Curagao al was gedaan 
door professor Ozinga. Een’ 
andere aanbeveling van de 
raad in die periode was een 
wettelijke regeling tot be- 
houd van monumenten, 

alsmede instellen van een 
monumentencommissie en 

vaststellen van een officiële 

monumentenlijst en fond- 
sen voor restauratie van mo- 
numenten. 
In de loop der jaren is onder 
anderen door prof.dr.ir. C. 

L. Temminck Groll het een 
en ander gedaan aan de be- 

schrijving van de monumen- 

ten van de overige eilanden 

van de Nederlandse Antil- 
len. Voorts kwamen mo- 
numentenverordeningen tot 

stand die echter niet in 
werking zijn getreden en 
zijn ondermeer van Neder- 
landse zijde fondsen voor 
restauratie van monumen- 

ten beschikbaar gesteld. Zo 
rapporteerde vorig jaar de 

laatste Sticusa-directeur, 
wijlen drs. M.D. Thijs, die 

het secretariaat van de Ad- 
viesraad verzorgde. 

Gemeenschappelijk 

verleden 

Ook, dat in 1966 de raad 
nederlandse steun heeft aan- 
bevolen bij de restauratie 
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van de volgende projecten 
van de Stichting Monumen- 

tenzorg Curagao: Fort Be- 
kenburg-Quarantine-ge- 
bouw, Landhuis Ronde 
‘Klip, Landhuis Groot Santa 
Martha en Kuyperstraat 28. 
Uit de rapportage hierover 
valt op te maken dat voor- 

zover bekend alleen het 
project met nederlandse , 
steun werd gerealiseerd. In 
1974 heeft de raad aanbe- 
volen dat een facetplan voor 
een aantal restauratie projec- 

ten voor de monumenten- 
zorg in de Nederlandse An- 
tillen en Suriname wordt 

opgesteld, hetgeen is ge- 
realiseerd. De raad nam 
drie jaar later kennis van ge- 
reedkomen van het facet- 
plan voor de monumenten- 

zorg en adviseerde dat de 

regeringen van de Neder- 
landse Antillen en van Ne- 

derland ter uitvoering van 

dit facetplan jaarlijks bedra- 
gen uittrekken. Voorzover 
bekend is dit wel door Ne- 

derland doeh niet door de 

Nederlandse Antillen gerea- 
liseerd, aldus de rapporteur. 
De raad beveelde de restau-, 
ratie aan van het stadhuis 
Julianaplein/Scharlooweg 

als onderdeel van een be- 

schermd stadsgezicht in het 

jaar 1979. Deze aanbeveling 
resulteerde in een gereali- 
seerd project. 

Al met al, kan misschien 
wel worden geconcludeerd 
dat de Culturele Adviesraad 
mede heeft bijgedragen aan 
een historisch besef van een 
gemeenschappelijk verleden 
van de landen van het 
koninkrijk, waarbij vaak on- 
dermeer nadruk werd gelegd 
op de zorg voor monumen- 
ten. 
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Camerata Ì 
OT onze spijt brengt het artikel 
van 17 januari in P.S. over onze 

tournee naar de Nederlandse Antil- 
len, geschreven door Leonoor Wa- 
genaar, op geen enkele manier in 
beeld hoe deze tournee verlopen is. 

Leonoor Wagenaar heeft persoon- 
lijke irritaties en emotionele, onwa- 
re uitspraken van onze toch al 
overspannen altviolist mis- en ge- 
bruikt en dit pagina-breed uitge- 

Camerata 2 
ET artikel over de tournee van 
de Curagao Camerata geeft 

een te negatieve indruk van de gele- 
verde prestaties. De schoolconcer- 
ten waren enigszins absurd, ak- 
koord, maar ze werden door de An- 
tilliense schooljeugd toch zeer op 
prij steld. 
De otriciële concerten van de Came- 
rata hadden een zeer redelijk ni- 
veau, zoals de opnamen die wij er- 

Camerata 3 
AAR heeft Leonoor Wagenaar 
haar informatie over de Sti- 

cusa-gelden verkregen? In ieder ge- 
val niet van Sticusa. Deze stichting 
heeft namelijk slechts vier tickets 
Amsterdam-Curacao-Amsterdam, 
ten behoeve van noodzakelijke or- 

meten tot een smeuïg en sensatio- 
neel verhaal. 

Wij distantiëren ons volledig van 
deze story. Als lezers van deze krant 
de waarheid op prijs stellen, moeten 
ze bij ons zijn en niet bij Leonoor 

Wagenaar. ___wiLMA THALEN, 
JASPER TJALLINGII 

(violiste en bassist van Curacao 

Camerata Kwintet) 

van gemaakt hebben bewijzen. Het 
slagen van deze concerten was niet 
in het minst te danken aan de inzet 
en de kwaliteiten van onze violiste 
Wilma Thalen. 

Degene die de spanning op een ge- 
geven ogenblik te veel werd en met 
lessenaars ging gooien, was overi- 
gens ondergetekende. 

J. v. BREDERODE 
(altviolist) 

De Beurs Maandag 26 januari 1987 

Collegecyclus 

"De Antilliaanse Literatuur 

in wijder perspectief” 

kestversterking uit Nederland bij- 
gedragen en verder geen subsidie 
aan deze tournee verleend. 

Amsterdam 
T. DERKSEN-DONKERS 

(namens de directeur van Sticusa) 

De UNA organiseert, in samenwerking met het ILA en het 
CCC, een door Prof. Dr. J.J. Oversteegen verzorgde college- 
cyclus, getiteld “Stukjes van de puzzle. Literaire figuren uit 
de wereld van Cola Debrot”, 
Prof. Oversteegen is hoogleraar moderne Nederlandse letter- 
kunde aan de Universiteit van Utrecht. 

De zes colleges die gegeven worden op de dinsdagen en donder- 
dagen, te beginnen op dinsdag 27 januari en eindigend op don- 
derdag 12 februari, van 16:00-18:00 uur, zijn vrij toegankelijk 
voor alle geinteresseerden. De aanbevolen literatuur zal via een 
Reader bij de-UNA reproductie-kamer beschikbaar zijn ad. 
NAf. 2, 

Telefonische aanmeldingen bij Mevr. H. Matroos, Tel. 84422, 
UNA. 

De Rector-magnificus UNA 
Mr. Drs. Alex Reinders 

WM 
Universidat Nashonal di Antia 

Universiteit van de Nederlandse Antien 
Unwersity of the Netherlands Antilles 

dé las Antülas Neerlandesas 
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SCHILDERS WORDEN DOOR 
STINAPA GESTIMULEERD 

WILLEMSTAD …— Vijfentwintig werken van acht schil- 
ders zijn tot zeven februari te bekijken in het C.C.C. Het 
thema 
expositie 

van de door Stinapa en C.C.C. georganiseerde 
is “De flora en fauna van de Nederlandse An- 

tillen’”’.Nadat in- 1984 door Sticusa en Stinapa de eerste 
besprekingen daarvoor van start gingen, in 1985 een wed- 
strijd werd uitgeschreven, die in 1986 door een jury beoor- 
deeld werd, kunnen we nu de resultaten van die wed- 
strijd zien en kennismaken met de prijswinnaars. 

De eerste prijs, f 2.000.-- 
ging naar R. Cardoso, de 
tweede prijs, f. 1500. is ge- 
wonnen door R, Vandelaar, 
en de derde prijs, f‚ 1000.-- 

werd gedeeld door Bonai- 
rianen M. Dania en A, ten 
Holt. Eervolle vermeldingen 
kregen T. Monsanto, N. 
Dorian en R. Tjoen Tak 
Seu. 

Aan de prijswinnaars 
werd gevraagd nog meer 
werk in te zenden, zodat 
deze expositie kon woraen 
samengesteld. Bij hen voeg- 
de zich J. Gehring met drie 
linosnedes. De tentoonstel- 
ling zal binnenkort op kos- 
ten van Sticusa naar Neder- 
land gaan. En 
Bedoeling van de wedstrijd 
was vooral om mensen 
te stimuleren zich met de 
natuur bezig te houden op 
schilderkunstige wijze, De 
toegekende prijzen moeten, 
volgens mijn informant, 
dan ook meer bezien wor- 
den in het licht van de sti- 
mulerende werking die er- 
van uitgaat, dan als een 
prijs voor spéciaal die schil- 
der of dàt werk, 

Of publiek en deelne- 
mers dat ook zo zullen er- 
varen is natuurlijk nog maar 
de vraag. 

Het getoonde werk, me- 
rendeels acryl- of olieverven, 
is allemaal realistisch-figura- 
tief, met als enige uitzonde- 
ring het werk van Vandelaar 
dat is opgebouwd uit kleur- 
vlakjes tegen een witte 
ondergrond, Het was het 
enige werk waarin getracht 
was een niet-naturalistische 
weergave van de natuur te 
brengen. 

4 

Monsanto was de enige 
die in zijn werk subtieler 
kleurgebruik liet zien dan 
over het algemeen ver- 
toond werd. Als ik mij niet 
vergis 
nemer met een professio- 
nele opleiding. Zijn kleur- 
gebruik was wel genuan- 
ceerder, maar qua onder- 
werpkeuze bracht ook hij 
niet zoveel verrassends. 

Opvallend afwezig wa- 
ren afbeeldingen van ‘‘vie- 
ze:’ dieren. Wel 
(Monsanto), flamingo’s 
(A. ten Holt), parkieten en 
een barracuda (Cardoso), 
maar nergens maribom- 

‘Eerste „Prijswinnaar R, Car- 
doso bij één van zijn schilde- 
rijen, , 

is hij de enige deel- 

geiten | 

banesten, kakkerlakken op 
een vuilnishoop of duizend 
poten. Die komen welis- 
waar ook buiten de Antil- 
len voor, maar dat 
doen alle eerder genoemde 
beesten ook en zelfs de 
flamboyant is een ingevoer- 
de boomsoort, dus dat kan 
de reden niet zijn, 

Ik denk dat het te ma- 
ken heeft met het willen 
maken van “mooie 
plaatjes’ - en voor mij is 
niets zo saai als ‘mooie 
plaatjes”, vooral als de 
kleuren feller zijn dan we 
ooit in werkelijkheid te 
zien krijgen en zij boven- 

dien over het algemeen niet 
ondersteund worden door 
een behendige tekentech- 
niek, 

Maar de bedoeling van 
de wedstrijd en de tentoon- 
stelling was vooral om men- 
sen te stimuleren op papier 
of linnen stukjes van de 
Antilliaanse natuur vast te 
leggen é | 
_ Na deze eerste stimulans 
komen deze schilders - en 
wellicht ook anderen- later 
misschien tot een veel per- 
soonlijker en artistiek in- 
teressantere benadering van 
het onderwerp. Laten we 
het hopen. 

Marjo Nederlof. 


